



## **ACTA DE LA REUNIÓ DE L'AAC**

Número: 8/2013

Data: 28 d'octubre de 2013

Hora d'inici: 16.45

Hora de finalització: 20.00

Lloc: Seu de l'Associació d'Arxivers de Catalunya (C/ Rocafort, 242 bis)

### **Assistents:**

Joan Soler, president

Vicenç Ruiz, vicepresident

Marta Munuera, tesorera

Josep Ribas, secretari

Dolors Visa, vocal de Relacions Institucionals

Olga Tàpias, vocal de Comunicació

Núria Batllem, vocal de Didàctica

Betlem Martínez, vocal d'Activitats

Gerard Mercadé, vocal de Publicacions

Carles Quevedo, vocal de Formació

Jordi Serra, vocal de Recerca

Juanjo Vas, vocal de Serveis

Sara Folch, vocal de Treball i Estatus Professional

Maria Funés, personal administratiu de l'AAC

Han excusat la seva absència:

Mònica Sesma, vocal de Difusió

### **1. Aprovació de l'acta de la reunió anterior**

S'aprova l'acta 07/2013, amb tres esmenes. La primera, del Sr. Joan Soler, en el punt de Presidència de l'Estat de les vocalies, corregeix que la carta de queixa no s'envia al Sr. Àngel Ros i Domingo, sinó a l'Ajuntament de Lleida. La segona, de la Sra. Dolors Visa, en el punt de Vocalia de Relacions Institucionals, afegeix que s'havia aportat un document en PowerPoint com a exemple de l'Agència de Qualificació d'Enginyers. Finalment, la tercera, del Sr. Carles Quevedo, en el punt de la Vocalia de Formació, afegeix que es formarà un consell de Formació amb representants de tot el territori català per poder decidir la formació que es farà a l'AAC.



## 2. Llei de transparència i accés a la informació pública

Amb referència a la tramitació de la Llei de transparència i accés a la informació pública:

- S'explica que manca reunir-nos amb els representants d'IC, el PSC i la CUP.
- S'informa que s'ha opinat d'aquesta Llei a través de la plataforma Escó 136. Els partits han estat receptius a les nostres propostes.
- Es proposa crear un equip redactor per enumerar idees en forma d'esmenes de l'articulat del text.
- S'acorda parlar amb l'Oficina Antifrau, el Síndic de Greuges i l'Agència de Protecció de Dades de Catalunya a partir del mes de novembre. S'explica que hi ha un comitè de transparència format per cinc membres, tres dels quals pertanyen a aquestes organitzacions. Es pretén que es defineixi bé el representant de la Generalitat de Catalunya.

## 3. Pla de Comunicació: reunió amb Reactiva i petició de les vocalies

La Sra. Olga Tàpias explica l'estat actual del Pla de Comunicació:

- Exposa que el proper dia 5 de novembre, conjuntament amb la Sra. Mònica Sesma, assistiran a una reunió amb l'empresa Reactiva. En aquesta reunió es tractarà la repercussió del lloc web (quantitativament i qualitativa); el contracte; el domini arxivers.cat, que no pertany a Reactiva, i es plantejarà la remodelació del lloc web (pestanyes per vocalies, canal de notícies, com gestionar les bases de dades i els blocs, i un espai propi per a l'associat).
- Explica que Arxifòrum està fora del lloc web. Més endavant es valorarà com es pot transformar, sempre que s'hi tinguin en compte les persones vinculades. S'enviarà un missatge als gestors per donar-los suport en la tasca que estan duent a terme.
- Proposa tenir un calendari d'actuacions a partir d'una eina com Google Calendar. D'aquesta manera, tothom hi podria aportar informació, i la Sra. Mònica Sesma i la Sra. Olga Tàpias anirien actualitzant-la. El Sr. Jordi Serra pensa que és important portar una bateria d'arguments i serveis. La idea de tenir un calendari és acceptada.
- Diu que cal estudiar una solució perquè els pagaments dels productes i serveis de l'Associació es puguin fer per Paypal.
- Explica que les promocions dels cursos es faran amb un vídeo a través de YouTube.



#### 4. Estudi de la situació del mercat laboral

El Sr. Jordi Serra i la Sra. Sara Folch presenten la proposta d'estudi de la situació del mercat laboral:

- S'estableixen dues fases: la primera fase, del novembre de 2013 al febrer de 2014, i la segona fase, de l'abril al juny de 2014.
- En la primera fase es vol obtenir una base de dades, un informe i poder publicar el resultat en una pàgina web.
- Per poder fer-ho, s'oferirà un contracte menor, amb un salari total d'aproximadament 6.000 €. El seguiment del treball aniria a càrrec del Sr. Jordi Serra i la Sra. Sara Folch.
- El Sr. Jordi Serra exposa que sondejarà la possible col·laboració de la Facultat d'Econòmiques de la Universitat de Barcelona a través d'un grup de recerca.
- El Sr. Jordi Serra i la Sra. Sara Folch elaboraran un pla de projecte per poder delimitar més bé la feina que s'haurà de realitzar. Es procurarà que es pugui començar la primera fase el mes de desembre de 2013.
- El Sr. Joan Soler planteja que aquest estudi es podria presentar a les Jornades d'Estudi i Debat.

#### 5. Estat de les vocalies

##### Presidència

El Sr. Joan Soler exposa que:

- A principis d'octubre hi va haver una reunió de la Comissió Nacional d'Arxius (CNA), en la qual es va trobar a faltar una posició política per part del conseller de Cultura. S'hi va establir que el proper any es faran comissions per valorar l'estat dels arxius a Catalunya. El proper Consell Nacional s'estableix per a l'octubre de 2014.
- S'ha fet un requeriment a l'Ajuntament de Lleida per les inundacions que hi va haver a l'arxiu i per sol·licitar espais més adequats. De moment, no hi ha hagut resposta. En cas que la situació es mantingui, es comunicarà al responsable del Sistema Arxivístic de Catalunya per conèixer-ne la resposta.
- Es farà un requeriment a l'Ajuntament de Ripollet, ja que no té arxiver. Ha suspès el servei d'arxiu després d'una baixa de maternitat. Es demanarà una reunió per poder parlar-ne. Si no contesta, s'enviarà una carta al responsable del Sistema Arxivístic de Catalunya.



- Es reunirà amb la Sra. Talòs, de la Diputació de Barcelona, per veure si la subvenció que dóna aquest organisme pot augmentar.
- El proper dia 18 de novembre es reunirà amb el director general de Patrimoni de la Generalitat de Catalunya. En aquesta reunió se li comunicarà la necessitat que hi hagi un director general i un subdirector exclusivament d'arxius. D'altra banda, també se sol·licitarà una reunió amb el conseller de Cultura.

### **Tresoreria**

La Sra. Marta Munuera informa que s'ha cobrat la subvenció de la Generalitat de Catalunya de l'any 2012.

Es debat la proposta de quotes de cara al proper any 2014. El Sr. Joan Soler proposa separar les quotes institucionals de les empresarials. Les empresarials podrien escollir tres tarifes, segons els serveis que vulguin rebre. També es proposa que els aturats puguin accedir als cursos amb un 50 % de descompte i que se'ls faciliti el pagament fraccionat de la quota. El Sr. Juanjo Vas proposa congelar les quotes i que es posposi el pagament al mes de març.

### **Vocalia de Relacions Institucionals**

La Sra. Dolors Visa explica que ha tingut contactes amb l'Ajuntament de Barcelona per estudiar la possibilitat d'establir una nova seu per a l'Associació. Les possibilitats poden ser: hotels de locals, mancomunar-se amb altres associacions o bé que ens puguin cedir un local. Quan tingui propostes concretes les exposarà a la Junta.

### **Vocalia de Didàctica**

La Sra. Núria Batllem proposa crear un grup de treball de Didàctica per establir els criteris més encertats i, d'aquesta manera, poder assessorar el soci.

### **Vocalia d'Activitats**

La Sra. Betlem Martínez exposa l'estat de les activitats que s'estan preparant:

- El Laboratori d'Arxius Municipals s'ha de veure si es farà. Normalment, està organitzat per la Diputació de Barcelona, la Subdirecció d'Arxius de la Generalitat de Catalunya, l'Associació d'Arxivers de Catalunya i l'Ajuntament de Barcelona.
- Per a les Jornades d'Estudi i Debat s'ha de definir encara el tema. Per al mes de febrer de 2014 hi ha d'haver el programa d'activitats tancat.
- Les jornades que proposa el Sr. Ramon Alberch sobre la transparència s'han d'acabar de definir. El mes de febrer seria una bona data per fer-ho.



- Per a les visites guiades als centres d'arxiu, es marcarà un calendari, que anirà de gener a juny. Es proposarà que les visites es facin el dissabte.
- Es vol proposar que es facin nous convenis amb altres associacions professionals per poder intercanviar informació i formació, segons els objectius que ens plantegem.

### **Vocalia de Publicacions**

El Sr. Gerard Mercadé exposa que:

- El butlletí informatiu serà electrònic a partir del gener de 2014. Proposa crear un consell de redacció format pel Sr. Daniel Bosch, la Sra. Fina Solà, el Sr. Santi Lopera i la Sra. Montserrat Flores. Quan tots estiguin associats, es farà la proposta en ferm. El cost econòmic de fer-ho electrònic serà d'uns 2.000 € anuals.
- Voldria que, del *Lligall*, se'n fessin quatre presentacions al territori, potser al mes de desembre. El Sr. Joan Soler és del parer que es facin entre el mes de gener i el de febrer.
- Es vol pactar un contracte amb la Casa del Libro per poder vendre les publicacions. Pot ser que sigui complicat, però pot afavorir les vendes dels productes de l'AAC a Sud-amèrica.

### **Vocalia de Formació**

El Sr. Carles Quevedo exposa que:

- Les empreses puguin fer propaganda dels seus productes durant les jornades que es puguin organitzar. Proposa al Sr. Juanjo Vas que treballi per preparar una proposta.
- Es podrien fer propostes formatives amb temes adequats perquè l'Asociación de Archiveros Españoles en les poguessin subvencionar. Aquesta proposta es valorarà de cara a les Jornades d'Estudi i Debat.
- S'han anul·lat cursos per manca d'assistència. Es valorarà la possibilitat de recuperar-los més tard. El curs que impartia Lluís Esteve es pot oferir de cara al dia 16 de desembre.

### **Vocalia de Treball i Estatus Social**

La Sra. Sara Folch informa que s'han obert dues ofertes públiques a Catalunya: una a Tarragona i una a Sant Just Desvern.



## 6. Precs i preguntes

La Sra. Maria Fúnes informa que l'Arxiu de la Corona d'Aragó es vol donar de baixa de l'AAC i no ho fa per escrit. El Sr. Joan Soler diu que s'hi posarà en contacte.

S'oferirà la possibilitat al Sr. Sebastià Riera Viader i a la Sra. Maria Pont Estradera que puguin passar a la condició de socis jubilats en comptes de donar-se de baixa de l'Associació definitivament.

S'acorda que la propera reunió de la Junta de l'AAC sigui el 25 de novembre de 2013.



## Moviments de socis

**Altes: 2**

**Baixes: 6**

**Canvi de condició: 1**

A les 20.00 h el president aixeca la sessió, de la qual, com a secretari, estenc aquesta acta.

 Josep Ribas i Solà El secretari	 Joan Soler i Jiménez El president
---	--